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توصیف آیت الله فاطمی نیا در پیام 
تسلیت رهبر انقلاب

منبع پرفیض برای جوانان و رهجویان
آیت الله سیدعبدالله فاطمی نیا؛ اســتاد اخلاق و عرفان 
و مورخ اســلامی و از اســاتید حوزه و دانشــگاه بامداد 
دوشــنبه به ملکوت اعلی پیوست. رهبر معظم انقلاب 
با صدور پیامی درگذشــت ایشان را تسلیت گفت. متن 
پیام به این شرح است: »درگذشت عالمِ واعظِ درس آموز، 
جناب حجت الاسلام آقای حاج سیّد عبدالله فاطمی نیا 
رضوان الله علیه را به خاندان گرامی و همه ی صاحبان عزا 
و ارادتمندان و مستفیدان ایشان تسلیت عرض می کنم. 
اطلاعات گسترده و بیان جذاب و لحن شیرین این عالم 
محترم، منبعی پرفیض بــرای جمع زیادی از جوانان و 
راهجویان بود و فقدان آن مایه ی تأســف و انده اســت. 
از خداوند متعال مســألت می کنم که رحمت و غفران 
خود را شامل حال ایشان فرماید و پاداش وافر به ایشان 

عنایت کند.«

لاهوتی: تیم اقتصادی دولت
 بلاتکلیف است

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: بهتر 
بود این دولت همــان روش دولت قبلی را ادامه می داد 
و آرام آرام ارز چهارهــزار و ۲۰۰تومانی را حذف می کرد 
اما یکباره قطع کرد و تبعاتش آن چیزی شــد که امروز 
ما شاهدش هستیم. مهرداد بائوج لاهوتی در گفت وگو 
با ایلنــا، درباره تصمیمات تیم اقتصــادی در خصوص 
گرانی های اخیر در کشور گفت: نکته اول این است که 
نبایــد قضیه ارز چهار هزار و ۲۰۰تومانی را نباید نادیده 
گرفت؛ دولت دوازدهم سعی داشت ارز ترجیحی یا همان 
ارز چهــار هزار و ۲۰۰تومانــی را آرام آرام از روی کالاها 
بردارد اما به دلیل آن که آن زمان اختلاف قیمت ارز و ارز 
ترجیحی چندان نبود و چیزی حدود هزار تومان بود به 
همه کالا این ارز را در ابتدا بدهد، اما بعدها آمد محدود 
کرد به ۲۵قلم و ســپس به ۵قلم کالای اساسی رساند. 
این دولت متأســفانه در این شرایط حساس اعلام کرد 
ارز ترجیحــی را از کالاها حذف می کنیم. این نماینده 
پیشین مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: مسئله 
بعــدی در ناهماهنگی در تیم اقتصادی دولت صداهای 
متفاوتی اســت که از این تیم شنیده می شود، یک عده 
از دولتمــردان می گفتند ما حــذف ارز ترجیحی را رد 
می کنیم، یک عده می گویند به تدریج باید رد کنیم. این 
بلاتکلیفی به التهــاب در فضای روانی جامعه دامن زده 
اســت. وی ادامه داد: البته افزایش قیمت های جهانی را 
نباید نادیده بگیریم، سال گذشته مصوبه مجلس برای 
کالاهای اساسی ۸میلیارد دلار بود اما امسال با مجوزی 
که در نشست سران اقتصادی گرفته شد، به ۱۸میلیارد 
دلار رســید. لاهوتی تأکید کرد: دولت باید بازگردد به 
همان تصمیمی که مجلس گرفته بود، ۹میلیارد دلار را 
می توانست مدیریت کند. این ازهم پاشیدگی قابل جبران 
است. دولت جز این که به ارز چهارهزار و ۲۰۰ بازگردد 
چاره دیگری ندارد و بعد با مســاعد شدن شرایط باید 

آرام آرام آن را حذف کنند.

مجلس پیگیر وضعیت معلمان بازداشتی
علیرضا منادی ســفیدان، رئیس کمیســیون آموزش 
مجلس شــورای اسلامی در رابطه با اعتراضات معلمان 
در هفته معلــم و همین طور پیگیری وضعیت معلمان 
بازداشــتی، گفت: ببینید نکته ای که وجــود دارد این 
است که کمیســیون بر اساس وظیفه با هر تلاشی که 
ممکن بود و توانی که داشت را به کار بست تا این قانون 
رتبه بندی برای معلمان عزیز تصویب شــد. ترتیبات و 
موعدهای قانونی  این مســئله هم دارد رعایت می شود، 
مثلاً آموزش وپرورش یک ماه فرصت داشت برای تدوین 
آیین نامه و ۲۳فروردین آیین نامه را نوشت و به دولت داد، 
دولت هم باید طبق زمان قانونی مصوبه آموزش وپرورش 
را بررسی کند. به گزارش انتخاب وی ادامه داد: از معلمان 
عزیز درخواست می کنیم که به ما اعتماد کنند و مطمئن 
باشند که ما نمی گذاریم یک ذره این قانون عقب بیفتد، 
هرچه که در روند اجرای رتبه بندی اتفاق بیفتد بر اساس 
قانون خواهد بود و اجازه وقت کشی نمی دهیم. از دولت 
عزیز هم تقاضا می کنیم که این قانون را ســریع تر ابلاغ 
کند و بیش ازاندازه مشمول مرور زمان نشود تا معلمان 
عزیز به حق خودشان برسند. منادی سفیدان در افزود: 
در خصوص معلمان بازداشتی هم بنده هم سایر دوستان 
کمیســیون پیگیر هســتند و تا ببینیم از چه مسیری 
می توان به حل این مسئله کمک کرد. یک عده هستند 
که به نظر ما قابل تخفیف هستند و لازم است که هرچه 
زودتر وضعیتشــان روشن شــود که بتوانند مجدداً سر 
کلاس درس بیایند؛ اما از تعداد دقیق معلمان بازداشتی 
اطلاع ندارم. رئیس کمیسیون آموزش مجلس شورای 
اسلامی در پاسخ به سؤالی در خصوص آخرین وضعیت 
بررسی و اجرای قانون رتبه بندی، عنوان کرد: رتبه بندی 
معلمان در پایان سال۹۹ توسط دولت وقت به مجلس 
آمده بود که کمیســیون آموزش مجلــس حدوداً یک 
ســال روی آن کار کرد و تغییرات قابل توجهی به نفع 
معلمان در آن ایجاد شد تا اینکه در اواخر سال گذشته 
به تأیید شــورای نگهبان رسید. بعد از تأیید و ابلاغ آن 
به دولت، وزارت آموزش وپرورش یک ماه فرصت داشت 
کــه آیین نامه اجرایی آن را تدوین کند که ۲۳فروردین 
۱۴۰۱ آیین نامه به دولت تحویل داده شد که در آنجا هم 
به کمیسیون عمومی رفت. در جریان جلسات بررسی 
آیین نامه در دولت حدود ۲۶تغییر در آن انجام شد که در 

نهایت یک آیین نامه روان و خوبی تدوین شد.
وی ادامه داد: امروز دومین جلســه کمیســیون برگزار 
می شــود و فکر می کنم در این جلسه موانع نهایی رفع 
شده و کمیســیون آن را به هیات دولت ارسال خواهد 
کرد که اگر چنین شــود، احتمــالاً هیات دولت هم در 
اولین جلسه آن را بررسی و ابلاغ خواهد کرد؛ یعنی اگر 
امروز کمیسیون بررسی را به پایان برساند، چهارشنبه 

دولت آن را ابلاغ خواهد کرد.

خبر

همدلی| سیدابراهیم رئیسی قبل از انتخابات 
ریاســت جمهوری مدعی بود که برای همه 
مشــکلات کشــور راهکار دارد و با چند صد 
صفحه برنامه می خواهد مشــکلات اقتصادی 
کشــور را حل کند؛ اما حالا که سکان کشور 
را به دســت گرفته به نظر می رسد که یا آن 
برنامه ها کارســاز نبوده یا از اساس برای اداره 
کشور برنامه ای نداشــته است. علی صوفی، 
فعــال سیاســی اصلاح طلب و وزیــر دولت 
اصلاحات در گفت وگو با »همدلی« وضعیت 
فعلی کشــور را بررســی کرد و با بیان اینکه 
شرایط کشور بحرانی است، گفت: »اکنون با 
کوهی از مشکلات در کشور مواجه هستیم اما 
دولت ناهماهنگ و بی برنامه ابراهیم رئیســی 

توانایی حل ریشه ای مسائل کشور را ندارد.«
علی صوفــی در گفت وگویی که با »همدلی« 
داشــت افزود: »این شــرایط بحرانی تازه به 
وجود نیامده اســت. به تدریج با چالش هایی 
در عرصه داخلی و خارجی مواجه شــدیم و 
اکنــون هرکدام از آن چالش ها به یک بحران 
تبدیل شــده اســت؛ مانند چالش انتخابات، 
بین المللی  سیاست های  اقتصادی،  مدیریت، 
و... کــه همه دســت به هم داده و اکنون ما را 
با یک بحران هایی مواجه کرده اســت. کشور 

مدتی است درگیر این بحران هاست.«
صوفی در ادامه تأکید کرد: »در بین همه این 
بحران ها، بحران ناکارآمــدی مدیریت نه در 
عرصه دولت بلکه حاکمیت کشــور و بحران 
اقتصادی بیش از همه به چشــم می خورد و 
روزبه روز مشــکلاتی را به وجود می آورد که 

راه حلی هم برای آن دیده نمی شود.«
وی اضافه کرد: »اقداماتی که از سوی دولت یا 
مجلس صورت می گیرد، حداکثر ممکن است 
مسکن هایی باشد که قدری درد و تحمل این 
مشکل را کم کند اما اصل مسئله به قوت خود 
باقی است؛ بنابراین این مشکل بعدازاینکه اثر 

مسکن ها رفت باز خود را نشان می دهد.«
این کارشناس مســائل سیاسی خاطرنشان 
کرد: »شرایط کشور کاملاً بحرانی و آینده آن 
پرخطر کرده است به طوری که هرلحظه ممکن 
اســت با یک سری شــورش های اجتماعی 
مواجه شویم که نظیر آن را اخیراً هم مشاهده 
کردیم. مردم و اقشار کم درآمد جامعه در اثر 
فشارهای معیشتی و اقتصادی هجوم می آورند 
و یک سری آشــوب هایی را به پا کنند و در 
کشور ناامنی به وجود می آورند. به مغازه ها و 
فروشگاه ها حمله می کنند و هرکدام به نوعی 

این را حق خود می دانند.«
صوفی با تأکید بر اینکه »متأســفانه جامعه 
آبستن حوادث است« اظهار کرد: »بااین حال 
بحــران ناکارآمدی به قوت خود باقی اســت 
چراکه علل و عوامل آن به نهادهای قدرتی که 
در کشــور پا گرفته اند برمی گردد. این نهادها 
اجازه نمی دهند که مردم بتوانند سرنوشتشان 
را خودشان تعیین کنند بلکه این ها به عنوان 
قیم مــردم نقش آفرینی می کننــد و اجازه 
نقش آفرینی به مردم به ویژه در عرصه انتخابات 

نمی دهند.«
وی با بیــان اینکه »نقش آفرینی در انتخابات 
به معنی حق انتخاب سرنوشت و آینده است 
و مردم به واسطه انتخابات نمایندگان خود را 
تعیین می کنند و به این وســیله پای تبعات 
آن نیز می ایســتند«، گفت: »مــن در طول 

زندگی اجتماعی و سیاســی خود دیده ام که 
به طور مثال، بعــد از دوم خرداد مردم چقدر 
آرام بودند، چون فردی به انتخاب خودشــان 
رئیس جمهور شده بود، کسی را انتخاب کرده 
بودند که از طرف حاکمیت معرفی نشده بود و 
کاندیدای حاکمیت نبود. از آن بعد انگارنه انگار 
که مشــکلی وجود داشــت، کما اینکه این 
مشکلات یک شبه حل نمی شد و زمان می برد 
اما مردم پای دولت و مشــکلات ایستادند و 
دولت توانســت برای مردم کار کند و آرامش 
ایجاد کند. در بازار، کار، سرمایه و کسب وکار 
چقدر رونق داشت. هنوز هم مردم دوران آقای 

خاتمی را بهترین دوران می دانند.«
صوفی تصریح کرد: »اگــر ما اجازه می دادیم 
که مردم خودشــان انتخــاب کنند، آن وقت 
مــردم پای انتخاب خود نیز می ایســتادند و 
ارتباط نمایندگان با مردم هم قطع نمی شــد 
و البته نمایندگان هم نمایندگان واقعی مردم 
می بودنــد و درد مــردم را می فهمیدند. اگر 
تصمیمــی می گرفتند، مردم را آزار نمی داد و 
نگران نمی کرد و مردم اطمینان داشــتند که 
تصمیمات به نفعشــان است؛ چراکه نماینده 
به رای مردم احتیاج داشت و با رای مردم به 
مجلــس راه یافته بود، نماینده خود را مطالبه 
گر مطالبات مردم در برابر حاکمیت می دانست 
و در برابر حاکمیت پرسشــگر بود و به مردم 

پاسخگو بود.«
وی ادامه داد: »شــرایط اکنون برعکس شده 
است چراکه نماینده می داند نماینده حاکمیت 
است و اگر شورای نگهبان با نظارت استصوابی 
کاندیداهای مورد تأیید مردم را رد صلاحیت 
نمی کردنــد، چنیــن فردی بــا حداقل رای 
نمی توانست وارد مجلس شود. آن ها می داند 
که باید تا ابد نوکری اربابان خود را کنند، پس 
چه کاری به مردم دارد. مردم نبودند که آن ها 

را به مجلس فرستاده اند.«
صوفی خاطرنشــان کرد: »چنین موضوعاتی 
موجب شده تا شایسته سالاری در کشور محو 
شود و وقتی شایســتگان از عرصه مدیریت 
خارج شــدند ناکارآمدی پدیــده غالب روز 
می شــود و همه می بینند که دولت کارآمد 
نیســت و نمی تواند مشــکلات را حل کند و 
حتی بهتر اســت که اقــدام نکند چراکه هر 

اقدامی کند به ضرر مردم انجام می دهد.«

این فعال سیاســی اصلاح طلب یادآور شــد: 
»اکنون با کوهی از مشکلات در کشور مواجه 
هســتیم و دولتی که روی کار آمده اســت، 
دولتی بوده که رقیب دولت قبل بود و به طور 
مشخص در سال ۹۶ در مقابل رئیس جمهور 
وقــت صف آرایی کــرده بــود و مدعی بود 
رئیس جمهور وقت کارایی نداشته و اگر آن ها 
بیایند اوضاع را گلستان می کنند که در نهایت 

شکست خوردند.«
وی افزود: »ســال گذشــته ابر، بــاد و مه و 
خورشید و فلک دست به دست هم دادند تا این 
بار آقای رئیسی پیروز انتخابات باشند اما آقای 
رئیســی نه یک روز تجربه مدیریت اجرایی 
داشت و نه اینکه از کار اجرایی سردرمی آورد.«

این فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: »آقای 
رئیســی از روز اول سفرهای استانی را شروع 
کرد. انگارنه انگار که رئیس جمهور با رئیس قوه 
قضاییه تفاوت دارد. انگارنه انگار که ایشان اگر 
به دنبال بهبود اوضاع کشــور است به تنهایی 
و با حضور در اســتان ها نمی تواند این کار را 
انجام دهد. ایشــان بایــد در مرکز و با کمک 
تیم های قــوی که در دولت تشــکیل داده، 
برای اجرای برنامه ها و دسترســی به اهدافی 
که شــعار داده اند، اقدام کند اما اساساً ایشان 
با شیوه پوپولیســتی به کار خود ادامه داد و 
این نشان داد که شاکله این فرد اصلًا ریاست 
جمهوری نیســت و اصلاً متوجه نیست که 
در کجــا قرارگرفته اســت و چگونه می تواند 

مشکلات مردم را حل کند.«
صوفی گفت: »آقای رئیسی در مراسم افطاری 
امسال نیز از سوی مقام معظم رهبری تذکر 
گرفتنــد که مردمــی بودن صرفــاً رفتن به 
استان ها نیست. در حالی مقام رهبری صراحتاً 
این موضوع را به آقای رئیسی گوشزد کردند 
که ایشان رفتن به استان ها را تأکید می کردند 
اما نه به این شکل که کار کشور و دولت را رها 

کرده و حساسیتی نداشته باشد.«
وی ادامه داد: »تیم اقتصادی دولت و هماهنگی 
بین تیم اقتصادی برای تصمیم گیری و اجرا 
رهاشده اســت و حتی در انتخاب افراد برای 
این پســت ها هم توجه کافی نبود بلکه صرفاً 
در جهت سهم خواهی جریان هایی که به وی 
رای داده بودند، پست های دولتی تقسیم شد. 
همین طور کاندیداهای پیشین را نیز در کنار 

هم به کار گرفته شــد که بلافاصله تعارض و 
مشکلاتی به وجود آمد.«

صوفی در ادامه اظهار کرد: »اکنون نیز اعضای 
دولت وقتی می خواهنــد کار کنند، به دلیل 
اینکه توانایی اداره امور به دلیل عدم ســابقه 
کار اجرایی ندارنــد، کاری را پیش نمی برند. 
نداشــتن ســابقه کار و مدیریت اجرایی در 
ســطح کلان موجب شده تا شایسته سالاری 
و ارزش نیروهــای متخصص و با ســابقه را 
ندانند و به راحتی همانند اوایل انقلاب، همه 
نیروهای کارآمد را پاک سازی کردند، سپس 
اقوام بســتگان، دوســتان و... که هیچ سابقه 
کارشناسی نداشتند، بر رأس امور گذاشتند. 
این امر موجب شــد تا صدای مجلســی که 

همسو با خودشان است، نیز بلند شود.«
این کارشناس مسائل سیاست داخلی گفت: »با 
این شرایط ما از بهبود اوضاع کشور پشیمان 
شدیم و صرفاً از آقای رئیسی می خواهیم که 
قیمت ارز را در همان محدوده ای که تحویل 
گرفته اســت، تثبیت کند. مــا دیگر انتظار 
برطرف کردن گرانی ها و ارزان شــدن کالاها 
را نداریم بلکه تنها خواســت ما این است که 
گرانی ها در همان سطحی که بوده، بماند؛ اما 
آقای رئیســی را هیچ وقت نمی شد پیدا کرد 
چراکه مدام در سفرهای اســتانی بود و وزرا 
هم در مرکز علاف و ســرگردان بودند. آن ها 
به چه کســی برای هماهنگــی و برای حل 
اختلاف موجود می توانستند مراجعه کنند. در 
نتیجه حاصل کار این شد که در کمال تعجب 
این حاکمیت یکدست در اندک زمانی که از 
استقرار دولت نگذشته بود، از عملکرد دولت 

تبری جستند.«
وی افزود: »همین موضوع موجب شد تا ائمه 
جمعه در خطبه های اخیر خود به مشکلات 
مردم اشــاره کنند و بــه دولت تذکر دهند و 
از دولــت بخواهند که به مشــکلات مردم و 

بلاتکلیفی مردم توجه کنند.«
صوفی گفت: »دولت نمی داند مسئله چیست؟ 
آدم ممکن است تب کند اما تب مشکل است، 
مسئله نیست. مســئله عفونتی است که در 
بدن به وجود آمده اســت و طبیب باید آن را 
برطرف کند. اگر عفونت برطرف نشود مشکل 
همچنان به قوت خود برقرار است حالا هرچه 
قرص تب بر بخورید همچنان بی فایده است.«

علی صوفی در گفت وگو با »همدلی«:

دولت رئیسی بی برنامه و ناهماهنگ است

همدلی|  تابه حال دو نهاد قدرتمند امنیتی در کشور مشغول 
به کار بوده اند. یکی وزارت اطلاعات که در ساختار دولت بوده 
و دیگری سازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی که 
در ساختار ســپاه فعالیت می کند. بسیاری معتقد هستند با 
توجه به موقعیت ایران حضور این دو بازوی امنیتی می تواند 
به حفظ امنیت نظام جمهوری اسلامی کمک شایانی داشته 
باشد؛ اما درعین حال برخی نیز به آن نقدهایی دارند. ازجمله 
آن که می گویند گاهی باعث موازی کاری می شــود و همین 
نتایج خوبی ندارد. البته در ســال های گذشته موضوعاتی هم 
بوده که محل اختلاف این دو نهاد قرارگرفته اســت. ازجمله 
تشخیص جاسوس که در مواردی وزارت اطلاعات تأکید کرده 
تنها مرجع شناسایی جاسوس ما هستیم اما در مقابل عده ای 

این نظر را قبول نداشته اند.
به طور مثال در ســال ۹۶ خبرگزاری دولتی ایرنا نوشت: »به 
دنبال بازداشت چند فعال محیط زیست به اتهام جاسوسي از 
سوي یک نهاد امنیتي، این بحث مطرح شد که نهاد و مرجع 
تشخیص فعالیت هاي جاسوســي، کدام است؟ علي مطهري 
نایب رئیــس مجلس، این امــر را در تخصص وزارت اطلاعات 
دانست و تأکید کرد دستگاه ها در کار هم مداخله نکنند.« حالا 
باوجوداین بحث ها نه تنها این مشکل حل نشده بلکه به تعداد 
سازمان های امنیتی کشور نیز افزوده شده است. روز یکشنبه 
بــا ارتقای ناجا به فراجا، عملًا یک ســازمان امنیتی دیگر در 
کشــور شکل گرفته است. این ســازمان هرچند تا پیش ازاین 
در ناجا بوده اما حالا ارتقا یافته و با عنوان ســازمان اطلاعات 
انتظامی کل کشور شناخته می شود. در این حال نمایندگان 
قصد کرده اند که یک سازمان اطلاعاتی جدیدی را به ساختار 

سیاسی کشور اضافه کنند.
به گزارش فارس، 7۴نماینده مجلس شــورای اسلامی طرح 

تأســیس ســازمان حفاظت واطلاعات قوه قضاییه را تهیه و 
تدوین کرده اند؛ این طرح توســط هیات رئیسه مجلس اعلام 

وصول شده است.
مجتبی ذوالنوری، محمدصالح جوکار، عباس گودرزی، محمود 
احمدی بیغش، شــهریار حیدری، زهره الهیان، فداحســین 
ملکی، علیرضا سلیمی، حسینعلی حاجی دلیگانی، حسینعلی 
شــهریاری، احمد دنیامالی، جبار کوچکی نژاد، ارم ســاداتی، 
سید ناصر موسوی لارگانی، سیدرضا تقوی، نصراله پژمان فر 
و اردشــیر مطهری از جمله نمایندگان امضاکننده این طرح 

هستند.
متن این طــرح نکات قابل توجهــی دارد. در ماده واحده این 
طرح ذکرشــده: »به قوه قضاییه اجازه داده می شــود مرکز 
حفاظت واطلاعــات قوه قضاییه را بــرای انجام مأموریت های 
قانونی آن به سازمان حفاظت واطلاعات قوه قضائیه ارتقا دهد.«

در ادامه این طرح مأموریت های ذاتی و قانونی این ســازمان 
این گونه شــرح داده شــده اســت: »الف-ایجاد سرویس های 
اطلاعاتی هوشمند برای شناسایی، پیشگیری و مقابله با انواع 

فســاد در قوه قضاییه اعم از مراجع قضایی و شــبه قضایی و 
سازمان های تابعه و مراکز وابسته. ب- مقابله با هرگونه فشار، 
تهدید، تطمیــع و فریب علیه مقامات و کارکنان قوه قضاییه 

به منظور حفظ استقلال قوه قضاییه.«
بند پ ماده یک آن به موضوعاتی می پردازد که عملًا پیش از 
آن در ســازمان ها و نهادهای دیگر امنیتی تعریف شده و الان 
رســماً این نهادها مشغول انجام چنین وظیفه ای هستند. در 
بند پ نوشته شــده: »پیشگیری، کشف، شناسایی و مقابله با 
توطئه ها و فعالیت های جاسوسی، خرابکاری، براندازی و ایجاد 
عوامل نارضایتی در بین مردم و اقدامات علیه امنیت ملی در 

سطح قوه قضاییه و پرونده های مورد رسیدگی در آن قوه.«
همچنین از دیگر وظایف این ســازمان ذکرشــده: »نظارت 
و حفــظ امنیت فردی و فیزیکی در حجــم عظیم ترددها و 
رفت وآمد روزانه اشــخاص و اصحــاب پرونده ها و زندانیان و 
متهمــان بین مراجع قضایی، انتظامی و ســازمان زندان ها و 
اقدامــات تأمینی و تربیتی و دیگر ســازمان ها و مراکز تابعه. 
حفاظت و مراقبت فیزیکی و ســایبری از اماکن، تأسیسات، 
اســناد، پرونده ها، دارایی و امــوال دولتی و غیردولتی در قوه 
قضائیه. شناسایی آسیب ها، انحرافات فکری، نفوذ بیگانگان و 
رفتار خلاف اخلاق حرفه ای در جامعه کارکنان قضایی و مقابله 
با آن. نظارت مستمر بر رفتار و عملکرد کارکنان مراجع مذکور 
در این ماده و هماهنگی و راهبری حفاظتی و امنیتی در قوه 

قضائیه و سازمان های وابسته و مراکز تابعه. 
نظارت بر ســلامت و امنیــت فرایندهای دادرســی باهدف 
جلوگیری از مداخله افراد ناصالح و فاقد ســمت در روندها و 
پرونده های قضایــی و نظارت بر محیط پیرامونی قوه قضائیه 
بــرای مقابله با تحرکات ســودجویان و رفتارهای غیرقانونی 

به منظور اعمال نفوذ ناروا«

تلاش نمایندگان برای افزودن یک بخش امنیتی به قوه قضاییه

تولد یک سازمان اطلاعاتی جدید در کشور

ژنرال های نظامی دولت، به کار 
کارشناسی عادت ندارند

جهانبخش محبی نیا، نماینده سابق مجلس شورای 
اســلامی در گفت وگویی در پاسخ به این پرسش که 
این روزها با افزایش عجیب قیمت اقلامی مانند نان 
باگت، ماکارونی و ... روبرو هستیم. راهکار شما برای 
حل این مشکلات چیست؟ گفت: ما در داخل زمینی 
بازی می کنیم که از طرف تماشــاگر، متریال مزاحم 
به آن پرتاب می شــود. ما هیچ وقــت به فکر رفع آن 
مزاحمت ها نیستیم. زایمان سیاست خارجی ما مانند 
سیاست  داخلی مان نارس است؛ زیرا سیاست خارجی 
ما در گــرو برخی مداخــلات و تصمیم گیری هایی 
اســت که اجازه نمی دهند فضا برای رشد و بالندگی 
اقتصاد ملی فراهم شود. شما وقتی جلوی واردات را 
به هر نحو می گیرید، حقوق مصرف کننده را رعایت 
نمی کنید، تمام حیثیت اقتصادی، سیاســی و روابط 
بین المللی را دست تعدادی از کارخانه داران می دهید، 
نتیجه آن می شود که آن ها تصمیم می گیرند و حتی 
حاضر نخواهند بود بهای حمایت همه جانبه نظام را 
در مواقع بحرانی و ایجاد مشکل بپردازند. به گزارش 
اعتمادآنلاین محبی نیا دربــاره آنکه راهکار حل این 
مشــکل در کجاســت، گفت: راهکار حل مشکلات 
آن اســت که ما جویبارهایی را بازکنیم تا به اقتصاد 
بین الملل متصل شویم. مسئله قاچاق مهم است که 
این ایراد بزرگی بوده و به ارزش پول ملی ما برمی گردد. 
باید تا حدی مزاحمت های خارج از مرز را کم کنیم و 
مسئله آخر این است که با مردم صادق باشیم. برخی 
آقایان یک روز حمله روســیه به اوکراین و اشغال آن 
را منطقی تحلیــل و از آن دفاع می کردند، اما امروز 
آن را ام المشکلات اقتصادی مطرح می کنند. این عدم 
صداقت است که باعث می شود تبیین های کارشناسان 
در بین ملت چرب نباشد. وی افزود: عدم صداقت مانع 
اقناع ملی می شود و متأسفانه بخش اعظمی از اقناع 
ملت در اتفاقات تلخ و شیرین جامعه از منابعی است 
که به اقتدار ایران لطمه می زند؛ یعنی از منابعی تغذیه 
می کنند که آن ها به نظام جمهوری اسلامی اعتقاد 
ندارند. محبی نیا، در پاسخ به این پرسش که محسن 
رضایی وقتی طرح های یارانه بنزین و اعطای یارانه های 
جدید مطرح شد خودش پیشنهادهایی داشت اما الان 
حرف های دیگری از اعضای تیم اقتصادی شــنیده 
می شود، گفت: بزرگ ترین اشتباه محسن رضایی ورود 
به دولت بود. نه تنها آقای رضایی، الان نزدیک ۱۱نفر 
ژنرال سیاسی و نظامی در دولت وجود دارد که عادت 
به کار کارشناسی ندارند، چون سابقه آن را نداشته اند. 
آن ها به دستور دادن عادت دارند. بقیه هم نیروهایی 
هستند که بالاتر از یک مدیرکل نیستند، اما به جایگاه 
وزارت ارتقا پیداکرده اند. این ناهماهنگی بزرگ ترین 
لطمه را به کار کارشناســی وارد می کند. تصمیم در 
رابطه با توزیع کالاها و ثبات اقتصادی خارج از توان 
آقای رضایی، خاندوزی یا مخبر اســت. من خاضعانه 
از رئیس جمهور خواهش می کنم از نیروهایی مانند 
فرهاد رهبر، رنانی، طیب نیا و حتی از آقای فرشــاد 
مومنی اســتفاده کند. بخشــی از تصمیمــات را به 
نیروهایی بسپارند که آن ها نسبت به بازتاب تصمیمات 
در حوزه اقتصاد آگاهی دارند و مشرف هستند. قطعاً 
هیئت دولت نیاز به بازسازی و ترمیم جدی دارد. در 
حوزه اقتصــاد، فرهنگ و آموزش وپرورش و حتی در 

حوزه معاون اول نیز نیاز به بازسازی ملموس است.

سخنگوی شورای نگهبان:
قانون گذاری زیاد وجه تمایز و برتری 

بین مجالس نیست
به گزارش شــورای نگهبان، هــادی طحان نظیف 
ســخنگوی شــورای نگهبان در حاشــیه بازدید از 
نمایشگاه بین المللی کتاب تهران با حضور در نشست 
شــاخص های مجلس قوی و انقلابی که از سلســله 
نشست های دانش پارلمانی برگزار شد، با بیان این که 
شاخصه های مجلس قوی را باید در صلاحیت های آن 
نهاد جستجو کرد تصریح کرد: دو وظیفه کلان مجلس 
که می توان گفت علمای حقوق اساسی بر آن تأکید 
داشــته اند، قانون گذاری و نظارت است؛ اگر بخواهیم 
قضاوتی درباره مجالس مختلف داشته باشیم، باید به 
این دو وظیفه مهم و خطیر توجه کنیم. ســخنگوی 
شورای نگهبان با توصیه به مطالعه سیاست های کلی 
قانون گذاری، افزود: سیاست های کلی قانون گذاری بر 
مبنای آسیب شناسی دقیق نظام قانون گذاری کشور 
و ارائــه راهکارهایی کلی برای اصلاح این آســیب ها 
تنظیم شــده اند، لذا برای دستیابی به شاخص های 
یک مجلس قوی و انقلابی باید به این سیاســت ها را 
مراجعه کرد چراکه تحقق این سیاست ها، آسیب هایی 
را کــه در بطن نظــام تقنین نمودار بــود، برطرف 
می کند. طحان نظیف با بیان این که انباشت قانون و 
قانون گــذاری زیاد، وجهی بر تمایز و برتری مجالس 
در ادوار مختلف نیست، گفت: گاهی نگاه ما به قانون 
و قانون گذاری درســت نیســت؛ گاهی اوقات اولین 
راهکاری که در حل مشــکلات به ذهن ما می رسد، 
قانون گذاری اســت درحالی که لزوماً این گونه نیست 
و ممکن اســت گاهی قانون گذاری بیشتر تعارض و 
ابهام بیشتری را ایجاد کند. سخنگوی شورای نگهبان 
درباره اهمیت صلاحیت نظارتی نمایندگان مجلس، 
اظهار کرد: گاهی تمرکز بر قانون گذاری، باعث غفلت 
از حوزه نظارت می شــود درحالی که حتی برخی از 
محققان معتقدند در صلاحیت های مجلس، اولویت 
با نظارت است و اساساً یک تقنین خوب از دل نظارت 
برمی آید. طحان نظیف ادامه داد: درست است هر یک 
نمایندگان از حوزه های انتخابیه رای می آوردند ولی 
پس از طی مراحل قانونی و تأیید اعتبارنامه آن ها در 
مجلس، نماینده کل مردم ایران محسوب  می شوند لذا 
در موضوعات مختلف، باید همواره غلبه با نگاه کلان 

و ملی باشد.

خبر


